



Styrelsemöte Svenska PEFC – protokoll nr 138
Den 3 november 2020 kl. 08:30-10:30
Via länk

Verkar för ett hållbart
skogsbruk

www.pefc.se

Kallade:

Sture Karlsson, ordförande
Åke Forsgren Metsägroup
Kolbjörn Kindströmer, Skogsentreprenörerna
Jonathan Lundberg, GS-facket
Thomas Karnestrand, Svenska kyrkan
Fredrik Klang, Sveaskog
Lars Nilsson, Mellanskog
PerArne Nordholts, SågiSyd
Magnus Norrby, Sågverken Mellansverige
Andreas Rastbäck, Holmen Skog
Ylva Thorn-Andersen, Södra
Magnus Bergman, SCA
Robert Berg, Stora Enso
Niklas Arvidsson Sågab

Christina Lundgren, Svenska PEFC

1. Mötets öppnande

Ordföranden öppnade mötet.

2. Val av justeringsmän

PerArne Nordholts och Lars Nilsson utsågs att jämte ordföranden justera protokollet.

3. Godkännande av dagordningen

Dagordningen godkändes med en övrig fråga tillagd av Kolbjörn Kindströmer om FSC:s nya krav på kojor.

4. Föregående protokoll

Styrelseprotokoll nr 137 godkändes och lades till handlingarna.

5. VD-rapport

VD kommenterade utskickad rapport med en sammanfattning av möten och årets aktiviteter inom marknadsföring och kommunikation. Inrapportering av avgiftsunderlag är nästan avslutad och slutfaktureringar görs under november.

6. Marknads- och kommunikationsplattform

Ordförande öppnade punkten med att påpeka att dokumentet hade reviderats i enlighet med de synpunkter som ledningen uppfattat skulle ändras på förra styrelsemötet. Inför mötet hade sågverkens företrädare Magnus Norrby underhand till VD och ordförande meddelat att han önskade dock en revidering av det föreslagna varumärkeslöftet ”Garanterat hållbart trä”.

Ordförande önskade därför först diskutera själva grundvalen för dokumentet innan de gjorda detaljändringarna diskuterades. Efter att Norrby redogjort för sina synpunkter (se nedan) konstaterades att flertalet övriga styrelseledamöter var fortfarande positiva till formuleringen men ansåg att styrelsen bör vara enig.

Därför beslutades att:

1. Ajournera beslutspunkten till nästa möte
2. PEFC:s marknadsföringsansvarige (Thomas Löwenberg) får uppdrag att omarbota denna del av plattformen tillsammans med en grupp av företrädare från medlemmarna:
 - Skogsägarna (ansvarig Ylva Thorn-Andersen)
 - Bolagen (ansvariga Magnus Bergman och Andreas Rastbäck)
 - Sågverken (ansvariga Magnus Norrby och PerArne Nordholts)

Diskussion i korthet:

Magnus Norrby ansåg att ordvalet och kombinationen av ord leder tanken fel. Han ansåg vidare att det är svårt att stå för ordet ”garanterat” och finner det svårt att förklara hur vi ”garanterar” hållbarheten. Magnus Norrbys slutsats var därmed att föreslaget varumärkeslöfte snarare skadar än stärker systemet. PerArne Nordholts anslöt sig till denna syn och ansåg att det är viktigt att utnyttja möjligheten att utreda frågan ordentligt och ta ett omtag. Fredrik Klang, Andreas Rastbäck och Kolbjörn Kindströmer var fortsatt positiva till föreslagen formulering och såg inga problem med garanterat i den betydelse som angivits: att garantin ges av ett gediget system med oberoende certifiering och ackreditering. Kolbjörn Kindströmer ansåg vidare att man definitivt kan stå för att verksamheten är hållbar. Ylva Thorn-Andersen gillade det föreslagna varumärkeslöftet men ansåg att styrelsen bör vara enig. Magnus Bergman föreslog att ordet ”garanterat” förklaras och utvecklas i underlaget så att man kan svara om man får frågor. Åke Forsgren uttryckte sitt stöd för varumärkeslöftet och gillade det mer offensiva förhållningssättet. Robert Berg anmärkte att man inom FSC inte kunnat enas om ordet ”hållbar”. ”Garanterat hållbart” skulle därför enligt hans mening kunna försvåra framtida relationer med miljörelsen.

7. Avgiftsutredningen

Avgiftsgruppen hade enats om rekommendationer och förslag till uppdaterade guidelines. För kategorierna 1a, skog och 2a, primär industri rekommenderas en enhetlig m³fub-taxa framgent. Det modifierade dokumentet omfattar nu alla kategorier som erlägger någon form av avgift till Svenska PEFC d.v.s den praxis som tillämpats för entreprenörscertifikat och organisationer med endast logolicens (framgent varumärkeslicens) har förts in. För kategorierna 1, 2a och 2b har definitionerna av underlagen utvecklats och förtydligats. Styrelsen beslutade att godkänna uppdaterade guidelines att framlägga för stämman. Avgiftsgruppen hade även lämnat ett förslag till höjda fasta avgifter. PerArne Nordholts ansåg att den procentuella höjningen för bevis i producentgrupp låg högt (+50 %) i förhållande till den föreslagna ökningen för egna certifikat (+25 %). Det konstaterades att avgiftsnivåerna ska fastställas inför stämman och att även de fasta avgifterna kan ingå i detta.

Styrelsen accepterade också avgiftsgruppens förslag att kontakta de större skogsägare som inte är medlemmar för en diskussion innan man ändrar i avgiftsmodellen.

8. Standardrevision

VD presenterade tre dokument som förberedelser inför standardrevisionen:

- Ett planeringsdokument över det förberedande arbetet och förslag till tidplan.
- Uppdatering av det svenska regelverket för utarbetande av skogsstandard - utkast
- Utkast brev till medlemmar (enligt uppdrag på styrelsemötet 26 maj)

Styrelsen diskuterade underlagen och stödde föreslagen planering. Vid nästa styrelsemöte 2 december bör ett datum för första standardforumet fastställas så att det kan annonseras i tid. Lämpliga ordföranden för standardrevisionen diskuterades och denna diskussion ska fortsätta på nästa möte.

9. Införande PEFC CoC

Styrelsen uppmanades på mötet 2020-09-23 att studera nyheterna i spårbarhetsstandarden framförallt avseende kontrollerade källor och kontroversiella källor för en diskussion i styrelsen. Frågan ajournerades till nästa möte. VD skickar ut en lathund med läsanvisningar.

10. PEFC – GA-material

VD kommenterade PEFC Internationals verksamhetsplan: Överlag är planen mycket omfattande. Relativt stor andel rör projekt och utveckling.

Ett möte med PEFC Internationals ordförande om styrelsens förslag till nya finansieringskällor äger rum 5 november. Ordförande och VD deltar och övriga styrelseledamöter är välkomna.

11. Övriga frågor

Kolbjörn Kindströmer lyfte problemet med FSC:s nya krav avseende kojor och påpekade att detta kan bli oerhört besvärligt för entreprenörer och mindre skogsägare. Frågan tas upp på nästa möte.

12. Nästa möte

Nästa möte är fastställt till 2 december 09:30-12:30

13. Mötet avslutas

Ordföranden avslutade mötet.

Vid protokollet

Christina Lundgren

Justeras

Sture Karlsson

PerArne Nordholts

Lars Nilsson